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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

Plats och tid Timrå kommunhus, Alliancen 13:00-14.30 

Beslutande 
 

Se bilagd uppropslista 
 
 
 
 

Övriga närvarande 
 

Annika Nyberg, kommunsekreterare 
Kristiina Kulluvaara, kommunchef  
Mediarepresentanter  
Åhörare  
 

Utses att justera Karina Nordgren (S) och Lotta Borg (T) 

Justeringens plats och tid Digital justering onsdag den 31 januari 2024  

Underskrifter  

……………………………………………………. …………………………………………………………... 
Mari Eliasson (S), ordförande §§ 1-8,11-12, 
15-17,21-45 
 
…………………………………………………….. 
Niklas Edén (C), ordförande §§ 9-10,13-14,18-20 

Annika Nyberg, kommunsekreterare 

……………………………………………………. ………………………………………………………….. 
Karina Nordgren (S), justerare Lotta Borg (T), justerare 
 
 ANSLAG / BEVIS  

Justering av Kommunfullmäktiges protokoll har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla. 

Sammanträdesdatum 
2024-01-29 

Anslaget uppsatt den 
2024-02-01 

Anslaget nedtas den 
2024-02-23 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunledningskontoret 

Paragrafer 
§ 1-§ 45 

……………………………………………………………….. 

 

Annika Nyberg, kommunsekreterare  
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 Kungörelse 
1 

 
 
 
Kommunfullmäktige i Timrå sammanträder måndag den 29 januari 2024 kl 13.00 i kommunhusets lokal 
Alliancen. Sammanträdet är offentligt (vid behov av teckenspråkstolk, kontakta tolkcentralen). 
 
Föredragningslista 
 
1 Sammanträdet öppnas 

2 Anteckna närvarande 

3 Utse justerare 

4 Fastställa ärendelista 

Beslutsärenden  

5 Verksamhetsplan och budget 2024-2026, Kommunstyrelsen 

6 Taxor och avgifter 2024, Medelpads räddingstjänstförbund 

7 Utbyggnad av befintliga SÄBO samt utveckla Hagalid till Äldreomsorgscenter 

8 Upphävande av Plan för hantering av bildkonst i Timrå kommun 

9 Beslut om medfinansieringsavtal för ny trafikplats vid E4 Torsboda 

10 Beslut om att påbörja Fördjupad översiktsplan för Torsboda 

11 Hemställan av utökat aktiekapital Timråbo 

12 Ändring av bolagsordning AB Timråbo 

13 Ny bolagsordning och Ägardirektiv för Timrå Invest AB 

14 Borgen Lån Timrå invest AB 

15 Modell för låne- och borgensavgift 

16 Borgensavgift för AB TImråbo 

17 Borgensavgift för Timrå Vatten AB 

18 Borgensavgift för Timrå Invest AB 

19 Borgensavgift för Timrå Industrial Park AB 

20 Borgen för Torsboda Industrial Park AB:s orgnr 556415-5231 
 
21 Planeringsdirektiv - verksamhetsplan och budget 2025-2027 

22 Aktieägartillskott 2024, Midlanda Fastigheter AB 
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23 Värdering av ishockeyarenan, nuvarande SCA arena 

24 Arbetsordning för kommunfullmäktige Timrå kommun 

25 Motionssvar gällande motion från David Forslund (T) om luftrenare 

26 Motionssvar gällande motion från Marianne Larsson (SD)  - Uppsökande arbete i förskolan 

27 Motionssvar gällande motion från Mats Wallin (SD) och Marianne Larsson (SD) - Utbildningar 

28 Motionssvar gällande motion från Mats Wallin (SD) och Marianne Larsson (SD) - Återupprätta 
Hemservice 

29 Utredning solceller - återrapport av uppdrag 

30 Utredning idrottshallar och idrottsytor - återrapport av uppdrag 

31 Utredning entreprenader - återrapport av uppdrag 

32 Årsredovisning 2022 Norrtåg 

Valärenden  

33 Fyllnadsval efter Sven-Åke Jacobson (KD) 

Motioner  

34 Motion från Sverigedemokraterna - Promenad/utevistelse för äldre var dag 

35 Motion från Sverigedemokraterna - Orörda växtytor för ett bättre djurliv 

36 Motion från Sverigedemokraterna - Djupanalys av finansiering av projekt 

Anmälningsärenden 

37 Socialnämnden och Barn- och utbildningsnämndens verksamhetsplaner och budget 2024-2026 

38 Revisionsrapport "Granskning av beredskap vid avbrott" - återrapport 

39 Socialnämndens rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS -2023 kvartal 3 

40 Revisionsrapport Granskning av delårsrapport - Socialnämndens svar 

41 Medborgarförslag - Cykelbana mellan Timrå och Birsta 

42 Medborgarförslag - Skogsvård - Kultur- och tekniknämndens beslut 

43 Medborgarförslag - Övergångsställe Terminalvägen - Kultur- och tekniknämndens beslut 

44 Medborgarförslag - Ändring av ålder för årskort simhallen - Kultur- och tekniknämndens beslut 
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Timrå 18 januari 2024 
 
 
Jan-Christer Jonsson (S) Annika Nyberg 
Ordförande Kommunsekreterare 
 
 
Anslagen på Timrå kommuns anslagstavla den 18 januari 2024 intygar i tjänsten: 
 
 
 
Annika Nyberg 
Kommunsekreterare 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

Innehållsförteckning 
Sammanträdet öppnas ............................................................................................................................................ 7 

Anteckna närvarande .............................................................................................................................................. 8 

Utse justerare ........................................................................................................................................................... 9 

Fastställa ärendelista ............................................................................................................................................. 10 

Verksamhetsplan och budget 2024-2026, Kommunstyrelsen ........................................................................ 11 

Taxor och avgifter 2024, Medelpads Räddningstjänstförbund ...................................................................... 12 

Utbyggnad av befintliga SÄBO samt utveckla Hagalid till Äldreomsorgscenter ........................................ 13 
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Hemställan av utökat aktiekapital Timråbo ...................................................................................................... 19 
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Borgen Lån Timrå invest AB .............................................................................................................................. 22 

Modell för låne- och borgensavgift .................................................................................................................... 23 

Borgensavgift för AB Timråbo ........................................................................................................................... 25 
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Motion från Sverigedemokraterna - Återupprätta Hemservice ..................................................................... 42 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 1 
Sammanträdet öppnas 
 
Sammanträdet öppnas.  
 
Ordföranden meddelar att Sven-Åke Jacobson (KD) och Kenneth Westberg (M) har avlidit och 
kommunfullmäktige hedrar dem med en tyst stund. 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 2 
Anteckna närvarande 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar:  
 
Uppropslistan biläggs protokollet.  
____  
 
Ärendet  
Företas upprop de kommunfullmäktige ledamöter, vilka är närvarande och även tjänstgörande och icke 
tjänstgörande. 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 3 
Utse justerare 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Att tillsammans med ordföranden justera dagens protokoll utse Karina Nordgren (S) och Lotta Borg 
(T). Justeringen sker digitalt onsdag 31 januari 2024. 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 4 
Fastställa ärendelista 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Fastställa ärendelistan med ett tillägg; Avsägelse av uppdrag i barn- och utbildningsnämnden Peter 
Lihnell (S). 
____ 
 
Ärendet 
Fastställa ärendelista. 
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
Ordföranden föreslår ett tillägg i ärendelistan med; Avsägelse av uppdrag i barn- och 
utbildningsnämnden Peter Lihnell (S). 
 
Övriga ledamöter bifaller förslaget. 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 5 
Verksamhetsplan och budget 2024-2026, Kommunstyrelsen 
KS/2023:477 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Kvittera kommunstyrelsens verksamhetsplan och budget 2024-2026 och konstatera att den 
överensstämmer med kommunfullmäktiges verksamhetsplan och budget 2024-2026. 
____ 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige har fastställt en verksamhetsplan och budget för 2024-2024. Samtliga nämnder, 
inkluderat kommunstyrelsen, ska precisera sitt bidrag till fullmäktiges plan med övergripande målbilder 
och visa hur verksamheten samtidigt kan bedrivas inom angivna ekonomiska ramar. Kommunstyrelsen 
ska i ärendet fastställa verksamhetsplan och budget för 2024-2024 samt skicka den till 
kommunfullmäktige för kvittering. Övriga nämnder kvitterar sin verksamhetsplan och budget 2024-
2026 med kommunstyrelsen, för att därefter anmäla dessa till kommunfullmäktige. 
 
Kommunstyrelsen har tilldelats ekonomiska ramar som saknar kostnadstäckning för befintlig 
verksamhet och servicenivå. Minskad ambitionsnivå och förändrade arbetssätt behövs för att kunna 
hålla sig inom givna ekonomiska ramar. Ombudgeteringar inom angiven budgetram som helhet kan 
komma att bli aktuella utifrån prioritering av minskad ambitionsnivå. 
  
Ärendets tidigare behandling 
Kommunfullmäktige antog kommunens samlade verksamhetsplan och budget 2024-2026 den 2023-06-
20 § 115 
 

Baserat på fullmäktiges verksamhetsplan och budget med tilldelad budgetram och uppdrag har 
kommunledningskontoret tagit fram förslag till kommunstyrelsens verksamhetsplan och budget för 
perioden 2024-2026.  
 

Samordning av uppdrag, strategier och bidrag till mål har skett i kommunledningskontorets 
ledningsgrupp samt att planering på medarbetarnivå påbörjats. Löpande avstämning har gjorts mellan 
kommunchef och kommunstyrelsens ordförande. 
 
Beslutsunderlag 
Verksamhetsplan och Budget 2024-2026, Kommunstyrelsen 
 
Protokollsutdrag till 
Kommunchef 
Controller KS 
 
Exp     /     2024 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 6 
Taxor och avgifter 2024, Medelpads Räddningstjänstförbund 
KS/2023:539 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 

1. Fastställa Medelpads Räddningstjänstförbunds (MRF:s) föreslagna taxor enligt beräkningsgrund 
PKV (prisindex för kommunal verksamhet) vilket för år 2024 innebär en uppräkning med 
,7,2% för PKV och 8,4 % för LPIK mot MRF2023. 

 
1. Fastställa taxa för år 2024 för Medelpads Räddningstjänstförbund, att gälla från och med 1 mars 

2024. 
 

2. Detta beslut gäller under förutsättning av att de övriga kommunerna fattar likalydande beslut. 
 
Ärendet 
Medelpads Räddningstjänstförbund har överlämnat till respektive ägarkommun att besluta om ny taxa 
och avgifter för 2024. Förslaget är beslutat av förbundsdirektionen den 3 november 2023 enligt bifogat 
protokoll. Taxorna ska uppdateras varje kalenderår. 
 
Beslutsunderlag 
Missiv Överlämnande av förslag till beslut om taxor och avgifter för 2024 
Sammanträdesprotokoll 2023-11-03 
 
Protokollsutdrag till 
MRF Ekonomichef 
Ekonomichef 
 
Exp     /     2024 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 7 
Utbyggnad av befintliga SÄBO samt utveckla Hagalid till 
Äldreomsorgscenter 
KS/2023:159 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 

1. Återuppta arbetet med investeringen ”Äldreomsorgscenter” men frångå konceptet 
Äldreomsorgscenter för istället bygga ett nytt vård- och omsorgsboende med 40-50 platser. 

2. Utreda om det är kommunen eller AB Timråbo som ska äga det nya vård- och 
omsorgsboendet. 

____ 

Ärendet 
Kommunstyrelsen gav 230404 §119 kommunledningskontoret tillsammans med socialnämnden, kultur 
och tekniknämnden samt AB Timråbo uppdrag att utreda möjligheten att bygga ut våra kommunägda 
äldreboenden samt utreda möjligheten att utveckla Hagalid till Äldreomsorgscenter.  

Ärendets tidigare behandling 
Kommunfullmäktige beslutade 180924 §119 att fortsätta processen för byggandet av ett nytt 
Äldreomsorgscenter. 

Kommunfullmäktige fattade 221128 §191 beslut om att tillfälligt pausa investeringen i 
Äldreomsorgscenter.   

Kommunfullmäktige fattade 221128 § 191 beslut att ge socialnämnden samt AB Timråbo uppdraget att 
om möjligt förtäta och öka antalet platser på kommunens nuvarande särskilda boenden. 

Ärendets behandling i sammanträdet  
David Forslund (T) föreslår ändringsyrkande i punkten 1; Att återuppta arbetet med 
Äldreomsorgscenter samt bifall till kommunstyrelsens förslag i punkten 2. Maritza Villanueva Contreras 
(V) och Niklas Edén (C) ansluter sig till David Forslund (T) förslag. 

Johanna Bergsten (S) föreslår bifall till kommunstyrelsens beredningsförslag samt avslag på David 
Forslund (T) m fl ändringsyrkande.  

Maritza Villanueva Contreras (V) föreslår i tilläggsyrkande punkt 3; Utöka utredningen för nya lokaler 
för demensdagvården. David Forslund (T) ansluter sig till Maritza Villanueva Contreras (V) 
tilläggsyrkande. 

Johanna Bergsten (S) föreslår avslag på Maritza Villanueva Contreras (V) m fl tilläggsyrkande. 

Beslutsgång  
Ordföranden ställer kommunstyrelsens beredningsförslag och David Forslund (T) ändringsyrkande 
avseende punkten 1 mot varandra och konstaterar att kommunfullmäktige beslutar bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

Votering begärs och genomförs med upprop 
Ordföranden ställer följande propositionsordning som godkänns; Den som bifaller kommunstyrelsens 
förslag röstar Ja och den som bifaller David Forslund (T) ändringsyrkande röstar Nej.  

Vid omröstningen avges 29 Ja röster och 9 Nej röster. Ordföranden konstaterar därmed att 
kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens beredningsförslag. 

Mot beslutet reserverar sig David Forslund (T), Björn Hellquist (T), Robert Thunfors (T), Lotta Borg 
(T), Monica Åberg (T), Maritza Villanueva Contreras (V), Niklas Edén (C), Anita Hellstrand (C) och 
Jotiar Lennartsson (KD) till förmån för eget förslag. 

Ordföranden ställer därefter punkten 2 under proposition avslag bifall och konstaterar att 
kommunfullmäktige besluta att bifalla kommunstyrelsens beredningsförslag avseende punkten 2. 

Slutligen ställer ordföranden Maritza Villanueva Contreras (V) tilläggsyrkande avseende punkten 3 
under proposition avslag bifall och konstaterar att kommunfullmäktige beslutar att avslå Maritza 
Villanueva Contreras (V) m fl tilläggsyrkande avseende punkten 3. 

Mot beslutet reserverar sig David Forslund (T), Björn Hellquist (T), Robert Thunfors (T), Lotta Borg 
(T), Monica Åberg (T) och Maritza Villanueva Contreras (V) till förmån för eget förslag. 

Beslutsunderlag 
Som underlag i detta hänvisas till AB Timråbos PM Utbyggnad av befintliga äldreboenden samt 
Socialnämndens SN2023 §156 Äldreomsorgscenter och behov av platser. 
 
Protokollsutdrag till 
Socialnämnden 
AB Timråbo 
Kultur- och tekniknämnden 
 
Exp     /     2024 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 8 
Upphävande av Plan för hantering av bildkonst i Timrå kommun 
KS/2023:609 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Upphäva Plan för hantering av bildkonst i Timrå kommun fastställd av kommunfullmäktige 2012-06-18 
§ 94, fr o m 2024-02-01. 
____ 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2021-11-29 §191 om Riktlinjer för styrdokument i Timrå kommun. 
Översyn av styrdokument som omfattar den kommunala verksamheten för att se vad som behöver 
justeras, utvecklas eller avvecklas till följd av ny styrmodell. Strukturen för dokumenten ska säkerställa 
att kommunen inte har fler styrande dokument än vad som är nödvändigt för en ändamålsenlig 
styrning. 
 
Kultur- och teknikförvaltningens förslag 
Plan för hantering av bildkonst i Timrå kommun upphävs eftersom planens innehåll och utformning är 
omfattande och står inte i proportion till den budget som är avsatt för konstinköp i kommunen. 
Redogörelse för hur konstområdet ska hanteras bör istället ingå i en riktlinje, som är ett politiskt 
styrdokument på nämndnivå. 
 
Riktlinjen innebär att verksamhetschefen ansvarar tillsammans med kultursamordnare för inköp av lös 
konst till kommunens konstsamling. Inköpen ska omfatta konst i alla tekniker och ska representera ett 
brett urval av material, uttryck och tekniker. Lokala, regionala samt om möjligt internationella 
konstnärer ska finnas representerade i kommunens konstsamling. Konsten köps in på gallerier, 
museum, konsthallar eller genom direktinköp av konstnärer. Inköp av konst ska göras med beaktande 
av intersektionellt jämställdhetsperspektiv. 
 ”Konstnärlig frihet och armlängds avstånd är viktiga principer för den offentligt finansierade konsten 
och kulturen. Därför ska vi främja kulturens oberoende ställning samt säkerställa att sakkunskap står 
bakom alla konstnärliga urval och beslut.”    
Kultur- och tekniknämnden beslutade 2023-12-13 föreslå kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige upphäva Plan för hantering av bildkonst i Timrå kommun fastställd av 
kommunfullmäktige 2012-06-18 § 94, fr o m 2024-02-01. 
 
Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag KF 2021-11-29 §191 Riktlinjer för styrdokument i Timrå kommun 
Riktlinjer för styrdokument i Timrå kommun 
Plan för hantering av bildkonst i Timrå kommun 
Riktlinje för hantering av bildkonst i Timrå kommun 
Protokollsutdrag KTN 231213 §151 
Tjänsteskrivelse 
 

Protokollsutdrag till 
Kultur- och tekniknämnden 
 
Exp     /     2024 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 9 
Beslut om medfinansieringsavtal för ny trafikplats vid E4 Torsboda 
KS/2023:579 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
1. Godkänna det så kallade medfinansieringsavtalet och garantera en finansiering på ca: 235 mnkr.  
2. Uppdra till kommunstyrelsens ordförande och kommunchefen att underteckna avtalet.  
3. Avtalet gäller under förutsättning att Trafikverket fattar likalydande beslut samt drar tillbaka sin 

överklagan.  
4. Uppdra som tillägg till ägardirektiv till Torsboda Industrial Park AB att tillämpa och uppfylla 

villkoren i avtalet i fortsatt arbete med att iordningställa Torsboda industripark för etablering av 
energiintensiv verksamhet. 

5. Uppdra till ägarombudet för Torsboda Industrial Park AB att överlämna beslut med avseende på 
punkt 4. ovan till årsstämman för bolaget.  

6. Godkänna revidering av ärendebeskrivningen. 
____ 
 
Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Oskar Andersson (M), Markus Sjöström (M) och Robert Thunfors 
(T) deltar ej i handläggningen eller beslutet på grund av jäv.  
Niklas Edén (C) tjänstgör som ordförande istället för Mari Eliasson (S). 
Anna-Lena Fjellström (S), Göran Ljungblom (S), Markus Kullin (M) och Joakim Bymark (T) tjänstgör 
istället för Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Oskar Andersson (M) och Robert Thunfors (T). 
____ 
 
Ärendet 
Arbetet fortgår med ett samhällsbyggande för ett växande Timrå och Sundsvallsregionen. Torsboda 
utgör ett ca 150 ha stort område avsett för etableringar för flera tusen arbetstillfällen. Området är 
indelat i Torsboda Nord och Torsboda Syd. 
 
Under våren 2023 blev den första etableringen i området klar, vilket i sig innebär ca 2000 nya 
arbetstillfällen. Området, som kallas Torsboda Syd, omfattas av detaljplanen D210. Ett krav för att 
Trafikverket skulle godkänna detaljplanen var att ett så kallat medfinansieringsavtal för en ny trafikplats 
vid E4 undertecknades mellan kommunen och Trafikverket. I klartext betyder det att Trafikverket 
krävde att Timrå kommun garanterade finansieringen av trafikplatsen, annars skulle de överklaga 
detaljplanen. Parallellt med detaljplanearbetet fördes dialoger med företag som är intresserade av att 
etablera sig på området, och en godkänd detaljplan var en förutsättning för att få till stånd ovan 
nämnda etablering. Mot den bakgrunden såg sig kommunen nöd och tvungen att gå med på 
Trafikverkets krav, trots att vi i grunden anser att det är oriktigt. Avtal upprättades och beslutades i KF 
2022-04-25 § 61. Detaljplanen överklagades dock av ett flertal privatpersoner men kunde efter process i 
mark- och miljödomstolen slutligen vinna laga kraft i maj 2023.   
 
Under hösten 2022 påbörjades arbetet med detaljplanen för Torsboda Nord. Ett samråd hölls under 
våren 2023 och granskning under sommaren 2023. Under planprocessen ställde Trafikverket krav på att 
även Torsboda Nord skulle vara kopplat till ett så kallat medfinansieringsavtal för den trafikplats som 
krävs vid E4. Timrå kommun bedömde under planprocessen att ett sådant avtal inte var nödvändigt för 
detaljplanen för Torsboda Nord och KF beslutade att anta detaljplanen i KF 2023-08-28 § 155.   

Comfact Signature Referensnummer: 112024SE
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

Trafikverket överklagade kommunens beslut till mark- och miljödomstolen där det nu pågår en process 
för att avgöra ärendet. Då Torsboda Syd har en stor etablering klar så finns det nu stora intressen för 
företag att etablera sig i Torsboda Nord. En nyckelfaktor för att kunna etablera sig där är att det finns 
en lagakraftvunnen detaljplan som ger möjligheter för nya industrietableringar. Med andra ord; med en 
lång rättslig process är risken överhängande att flera stora etableringar går Torsbodaområdet förbi, på 
grund av att det inte finns en gällande detaljplan. Ånyo är Timrå kommunen nöd och tvungen att gå 
med på Trafikverkets oriktiga krav om att garantera Trafikplatsens finansiering. Kommun gör det för 
att säkra möjligheten till fler stora industrietableringar, till nytta för såväl vår region som vårt land.  
 
Trafikverkets förslag till så kallat medfinansieringsavtal är i sitt upplägg i likt med det nuvarande avtalet 
som är kopplat till Torsboda Syd. En förändring är dock att i § 6 så har åtgärd 4 tillkommit. Detta 
innebär att en utredning av väg 685, Hässjövägen, ska genomföras. Här kräver Trafikverket att Timrå 
kommun ska ta stå för en tredje del av kostnaden. Vi menar att i detta krav är orimligt eftersom det är 
Trafikverket, inte kommunen, som initierat den frågan. Men återigen, vi tvingas gå med på det för att 
säkerställa att detaljplanen för Torsboda Nord vinner lagakraft. Ytterligare förändringar i avtalet gäller 
kostnader för vägplan, bygghandling och produktionskostnader som räknats upp till 2023 års prisnivå. 
Noterbart är att kostnaden för trafikplatsen har gått från ca 150 mnkr till 235 mnkr. På drygt ett och ett 
halvt år har kostnaden ökat med nästan 65 procent, vilket är anmärkningsvärt.   
 
Genom att underteckna ett så kallat medfinansieringsavtal kan detaljplanen vinna laga kraft. Detta då 
Trafikverket via ett undertecknat så kallat medfinansieringsavtal förbinder sig att återta sitt 
överklagande av detaljplanen. Det nya avtalet kommer att ersätta det nuvarande avtalet som är kopplat 
till detaljplanen för Torsboda Syd.  
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut om antagande av detaljplan för Torsboda 4:29 m.fl. Torsboda Nord Industriområde KF 2023-
08-28 § 155 
 
Beslut om medfinansieringsavtal- ny trafikplats E4 Torsboda, Timrå kommun KF 2022-04-25 § 61 
 
Beslutsunderlag 
Medfinansieringsavtal- ny trafikplats E4 Torsboda, Timrå kommun 2023-12-21 
Medfinansieringsavtal, ny trafikplats E4 Torsboda, Timrå kommun 2022-05-18 
 
Protokollsutdrag till 
Torsboda Industrial Park AB 
 
Exp     /     2024 
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§ 10 
Beslut om att påbörja Fördjupad översiktsplan för Torsboda 
KS/2023:633 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Påbörja en Fördjupad Översiktsplan för Torsboda. 
____ 
 
Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Oskar Andersson (M), Markus Sjöström (M) och Robert Thunfors 
(T) deltar ej i handläggningen eller beslutet på grund av jäv.  
Niklas Edén (C) tjänstgör som ordförande istället för Mari Eliasson (S). 
Anna-Lena Fjellström (S), Göran Ljungblom (S), Markus Kullin (M) och Joakim Bymark (T) tjänstgör 
istället för Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Oskar Andersson (M) och Robert Thunfors (T). 
____ 
 
Ärendet 
Torsboda Industrial Park AB har inkommit med en förfrågan till Timrå kommun om att inleda ett 
arbete med en fördjupad översiktsplan för Torsbodaområdet. Anledning till förfrågan är att bolaget 
fortsatt vill utveckla området med fler etableringar än vad den nuvarande kommunövertäckande 
Översiktsplanen kan ge upphov till. 
 
Inom 5-10 år skriver bolaget att man ser ett behov av ytterligare 150-500 ha för exploatering vilket 
skulle kunna ske inom Torsbodaområdet eller i andra områden i Sundsvallsregionen.  
Idag avgränsar nuvarande översiktsplan industriområdet i Torsboda med framförallt markanvändning 
för skogsbruk och jordbruk. Detta gör att det i nuläget inte finns något stöd i det strategiska 
planeringsunderlaget för en expansion av industriområdet. 
I bolagets inkomna skrivelse tas frågan om den nuvarande översiktsplanen tar tillräcklig höjd för 
bostäder och rekreation i området med tanke på att en gigantiskt stor arbetsplats ska etableras i 
Torsboda. 
 
Sammantaget bedöms förslaget om att påbörja en fördjupad översiktsplan vara strategiskt klok och 
skapa tydliga förutsättningar och avvägningar mellan enskilda och allmänna intressen framgent för 
helhetsutvecklingen för Torsboda, Ala , Rigsta och centrala Söråker.  
 
Beslutsunderlag 
PM Fördjupad Översiktsplan Torsboda 
Kartbilaga 
 
Protokollsutdrag till 
Tillväxt Timrå  
 
Exp     /     2024 
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§ 11 
Hemställan av utökat aktiekapital Timråbo 
KS/2023:566 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Godkänna att AB Timråbos aktiekapital ökas genom nyemission med 34 mnkr till totalt 40 mnkr. 
____ 
 
Per-Arne Olsson (S), Robert Thunfors (T), Oskar Andersson (M) och Marianne Larsson (SD) deltar ej i 
handläggningen eller beslutet på grund av jäv. Anna-Lena Fjellström (S), Joakim Bymark (T) och 
Markus Kullin (M) tjänstgör istället för Per-Arne Olsson (S), Robert Thunfors (T), Oskar Andersson 
(M). 
____ 
 
Ärendet 
För att förenkla för AB Timråbo att bidra till Timrå kommuns bostadsförsörjning så föreslår Timråbos 
styrelse att Timrå kommun som ägare går in med ytterligare 34 mnkr i utökat aktiekapital. 
På grund av allt för höga bygg- och finansieringskostnader har nyproduktion av bostäder i praktiken 
blivit omöjligt, varför fler vägar till ökad likviditet behöver sökas. Ett ökat aktiekapital kan teoretiskt ge 
34 mnkr i minskad belåning för ett kommande nyproduktionsprojekt.  
Ekonomiavdelning tillstyrker att AB Timråbo får ytterligare aktiekapital på 34 mnkr och att nytt 
aktiekapital uppgår till 40 mnkr. Att öka Timråbos aktiekapital hanteras via balansräkningen och 
innebär ingen resultatpåverkan för Timrå kommun. 
 
Beslutsunderlag 
Beslut på styrelsemöte i Timråbo 2023-11-24 § 75 
Bolagsordning för AB Timråbo 
Hemställan om utökat aktiekapital 
 
Protokollsutdrag till 
VD AB Timråbo 
Ekonomichef Timrå kommun 
Kommunchef Timrå kommun 
 
Exp     /     2024 
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§ 12 
Ändring av bolagsordning AB Timråbo 
KS/2023:642 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 

1. Ändra bolagsordningen för AB Timråbo §6 till att ”Bolagets aktiekapital ska utgöra lägst 10 000 
000 kronor och högst 40 000 000 kronor.” 

2. Ändra bolagsordningen för AB Timråbo §7 till att ”I bolaget ska finnas lägst 10 000 aktier och 
högst 40 000 aktier.” 

____ 
 
Per-Arne Olsson (S), Robert Thunfors (T), Oskar Andersson (M) och Marianne Larsson (SD) deltar ej i 
handläggningen eller beslutet på grund av jäv. Anna-Lena Fjellström (S), Joakim Bymark (T) och 
Markus Kullin (M)tjänstgör istället för Per-Arne Olsson (S), Robert Thunfors (T), Oskar Andersson 
(M). 
____ 
 
Ärendet 
För att förenkla för AB Timråbo att bidra till Timrå kommuns bostadsförsörjning så föreslår Timråbos 
styrelse att Timrå kommun som ägare går in med ytterligare 34 mnkr i utökat aktiekapital. 
På grund av allt för höga bygg- och finansieringskostnader har nyproduktion av bostäder i praktiken 
blivit omöjligt, varför fler vägar till ökad likviditet behöver sökas. Ett ökat aktiekapital kan teoretiskt ge 
34 mnkr i minskad belåning för ett kommande nyproduktionsprojekt.  
För att Timrå kommun ska kunna förändra Aktiekapitalet krävs en justering i bolagsordningen för 
paragraf 6 att ändra i bolagsordningen för AB Timråbo §6 till att ”Bolagets aktiekapital ska utgöra lägst 
6 000 000 kronor och högst 40 000 000 kronor. Dessutom ändra bolagsordningen för AB Timråbo §7 
till att ”I bolaget ska finnas lägst 6 000 aktier och högst 40 000 aktier.” 
  
Ekonomiavdelning tillstyrker att AB Timråbo får justera paragraf 6 och 7 i bolagsordningen. 
 
Beslutsunderlag 
Beslut på styrelsemöte i Timråbo 2023-11-24 § 75 
Bolagsordning för AB Timråbo 
Hemställan om utökat aktiekapital 
 
Protokollsutdrag till 
VD AB Timråbo 
Ekonomichef Timrå kommun 
Kommunchef Timrå kommun 
 
Exp     /     2024 
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§ 13 
Ny bolagsordning och Ägardirektiv för Timrå Invest AB 
KS/2023:622 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 

1. Godkänna uppdaterad bolagsordning för TIAB 
2. Godkänna uppdaterat ägardirektiv för TIAB 
3. Upphäva tidigare beslut om bolagsordning för TIAB KF/2022-06-13 § 114 
4. Upphäva tidigare beslut om ägardirektiv TIAB KF/2022-06-13 §115 
5. Ägarrepresentanten beslutar på extra bolagstämma om nya bolagsordning och bolagsdirektiv 
6. Ägarrepresentanten tar rollen som ägarrepresentant i det kommande dotterbolaget 

____ 
 
Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Oskar Andersson (M), Markus Sjöström (M) och Robert Thunfors 
(T) deltar ej i handläggningen eller beslutet på grund av jäv.  
Niklas Edén (C) tjänstgör som ordförande istället för Mari Eliasson (S). 
Anna-Lena Fjellström (S), Göran Ljungblom (S), Markus Kullin (M) och Joakim Bymark (T) tjänstgör 
istället för Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Oskar Andersson (M) och Robert Thunfors (T). 
____ 
 
Ärendet 
Timrå kommun och Timrå Invest AB planerar för nysatsning på utvecklade industrivattenleveranser till befintlig 
och nya kunder i Söråker och Torsboda.  

Gällande bolagsordning och ägardirektiv för TIAB innehåller begränsningar gällande verksamhet i dotterföretag. 
För att möjliggöra ett övertagande av industrivattenanläggningen i Norrån enligt tidigare KF beslut (hänvisa till 
aktuellt beslut) krävs ändringar i bolagsordning och ägardirektiv.  

TIAB:s styrelse har därför gett i uppdrag till TIAB:s VD att hemställa om ändrad bolagsordning samt 
ägardirektiv enligt styrelseprotokoll §106-20241220. 

TIAB kallar till en extra bolagsstämma för att kunna anta en ny bolagsordning och ägardirektiv, därför bör 
ägaren Timrå kommun om ny bolagsordning antas, också uppdra till ägarrepresentanten att besluta om detta på 
extra bolagsstämma samt ikläda sig rollen som ägarrepresentant för kommande dotterbolag till Timrå Invest 
AB.Ekonomiavdelningen tillstyrker TIAB önskemål om ändringar i ägardirektiv och bolagsordning. 

Beslutsunderlag 
Protokoll styrelsemöte 2023-12-20 
Affärsplan Timrå industrivatten AB 
Bolagsordning Timrå Invest AB 
Ägardirektiv Timrå Invest AB 
 

Protokollsutdrag till 
VD Timrå Invest  
Ekonomichef 
 

Exp     /     2024 
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§ 14 
Borgen Lån Timrå invest AB 
KS/2023:623 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Såsom för egen skuld ingå Borgen för Timrå Invest AB:s orgnr 559373–9526 låneförpliktelse upp till 
ett belopp på 80 mnkr, jämte löpande ränta och kostnader. 
____ 
 
Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Oskar Andersson (M), Markus Sjöström (M) och Robert Thunfors 
(T) deltar ej i handläggningen eller beslutet på grund av jäv.  
Niklas Edén (C) tjänstgör som ordförande istället för Mari Eliasson (S). 
Anna-Lena Fjellström (S), Göran Ljungblom (S), Markus Kullin (M) och Joakim Bymark (T) tjänstgör 
istället för Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Oskar Andersson (M) och Robert Thunfors (T). 
____ 
 
Ärendet 
Timrå Invest AB (TIAB) hemställer om borgen från ägaren Timrå kommun om 60 mnkr för att kunna 
uppta lån till det nybildade dotterbolaget (under bildande), med det föreslagna namnat, Timrå 
Industrivatten AB i syfte att förvärva Industrivattenanläggningen i Norrån av Timrå kommun (Kultur 
& Teknikförvaltningen) samt att utveckla den verksamheten för utökade industrivattenleveranser 

TIABS styrelse har beslutat om att be VD skicka in en hemställan till Tirmå Kommun enligt 
Styrelseprotokoll TIAB § 109-20241220. 

Ekonomiavdelningen föreslår att borgen för Timrå Invest AB beviljas då det är en viktig 
struktursatsning för att utveckla Timrå kommun och dess etableringar. Sedan tidigare har TIAB en 
borgenslöfte på 20 mnkr och ny totalsumma blir 87 mnkr med de ytterligare 60 mnkr som behövs till 
den nya satsningen. 

Timrå kommun med dess bolag närmar sig det virtuella lånetaket vilket kräver ett närmare samarbete 
med Kommuninvest kommande år. 

Beslutsunderlag 
Protokoll Styrelsemöte 2023-12-20 Timrå Invest AB 
Affärsplan Timrå Industrivatten AB 
Bolagsordning Timrå Invest AB KF 20240129 
Ägardirektiv 
 
Protokollsutdrag till 
Ekonomi  
Timrå Invest AB 
 
Exp     /     2024 
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§ 15 
Modell för låne- och borgensavgift 
KS/2023:626 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Införa föreslagen modell för låne-och borgensavgift. 
 
Ärendet 
När ett bolag inom kommunkoncern lånar och kommunen tecknar en borgen för dessa lån krävs att 
kommunen ersätts i form av en borgensavgift. Att det behövs en borgensavgift utöver den faktiska 
upplåningskostnaden beror på EU-lagstiftning avseende statsstöd. Det är inte tillåtet att ge offentligt 
ägda företag en konkurrensfördel genom att subventionera deras finansiering. Om avgiften är för låg 
kan den utgöra olagligt statsstöd. Avgiften får heller inte vara för hög då kan den innebära förtäckt 
vinstutdelning enligt skatteverket. Avgiftens storlek ska beräknas utifrån vad det specifika bolaget 
kunnat finansiera sig till på egen hand. Vid sidan av EU-lagstiftning måste också Skatteverkets regler tas 
i beaktande. Att uppfylla kraven ovan innebär att avgiften ska vara differentierad för bolagen. Avgiften 
måste även uppdateras kontinuerligt och följa marknaden.  

För att löpande kunna ta fram marknadsmässiga nivåer per bolag föreslås att kommunen ska använda 
en modell som är framtagen av Söderberg & Partners och som används av flertalet kommuner. 
Kommunen har anlitat företaget Söderberg & Partners, som fått i uppdrag att analysera 
kommunkoncernens nivåer avseende borgensavgifter samt ta fram marknadsmässiga nivåer. Deras 
modell för beräkning av borgensavgift tar sin utgångspunkt från publikt tillgängliga marknadsdata vilket 
sedan justeras individuellt per bolag baserat på dess finansiella status. Genom att basera 
borgensavgiften på marknadsdata vinns ett antal fördelar. Tillgången till aktuella data där nivåerna 
uppdateras är i princip konstant, samtidigt som data från marknaden är objektiva och neutrala. 
Modellen ger också en automatisk följsamhet mot förändrade förutsättningar på kapital- och 
kreditmarknaden. Det i kombination med en individuell justering av nivåerna baserat på respektive 
bolags aktuella finansiella status samt aktuell kapitalbindning, ger en vederhäftig modell för att fastställa 
borgensavgifterna. Resultatet av analysen visar att nivåerna skiljer sig förhållandevis mycket mellan 
bolagen vilket visar på nödvändigheten av individuellt satta nivåer.  

Mot bakgrund av hur räntenoteringarna sett ut över tid, och hur de har förändrats, visar det tydligt hur 
viktigt det är att använda en modell som kontinuerlig speglar aktuella marknadsförutsättningar. 
Beräkning av borgensavgift görs en gång per år baserat på uppgifter från föregående årsbokslut. 
Kommunstyrelsen beslutar därefter om nivå på borgensavgift för nästkommande år. Bolagen 
informeras om nivån och kan ta hänsyn till förändringar i sin budgetplanering.  
 
Ekonomiavdelningen tycker att Söderberg &Partners beräkningsmodell för att beräkna borgensavgifter 
och som är rekommenderat av SKR är en bra modell att använda och föreslogs att används av Timrå 
Kommun och bolag. 
 
Beslutsunderlag 
Modell för låne-borgensavgift 
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Protokollsutdrag till 
Ekonomiavdelningen, 
Kommunchef, 
VD Timråbo AB, 
VD Timrå Vatten AB, 
VD Timrå Invest AB, 
VD Torsboda Industrial Park AB   
 
Exp     /     2024 
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§ 16 
Borgensavgift för AB Timråbo 
KS/2023:550 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 

1. Höja borgensavgiften till 0,67 procent för AB Timråbo. 
2. Beslutet gäller från och med 1 februari 2024.   

____ 
 
Per-Arne Olsson (S), Robert Thunfors (T), Oskar Andersson (M) och Marianne Larsson (SD) deltar ej i 
handläggningen eller beslutet på grund av jäv. Anna-Lena Fjellström (S), Joakim Bymark (T) och 
Markus Kullin (M)tjänstgör istället för Per-Arne Olsson (S), Robert Thunfors (T), Oskar Andersson 
(M). 
____ 
 
Ärendet 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Timråbo AB, vilket biläggs till handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv kan 
göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den som 
fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar genom 
att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november uppgår Timråbo AB låneskuld till 600.00 mnkr.  
 
Beslutsunderlag 
Söderberg & Partners - Marginalrapport Timråbo AB (2023-04-21) 
 
Protokollsutdrag till 
Timråbo AB 
 
Exp     /     2024 
 
  

Comfact Signature Referensnummer: 112024SE
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 17 
Borgensavgift för Timrå Vatten AB 
KS/2023:549 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 

1. Höja borgensavgiften till 0,60 procent för Timrå Vatten AB.  
2. Beslutet gäller från och med 1 februari 2024.   

 
____ 
 
Oskar Andersson (M), Robert Thunfors (T) och Johan Engström Lockner (S) och Maritza Villanueva 
Contreras (V) deltar ej i handläggningen eller beslutet på grund av jäv. Markus Kullin (M), Joakim 
Bymark (T) och Anna-Lena Fjellström (S) tjänstgör istället för Oskar Andersson (M), Robert Thunfors 
(T) och Johan Engström Lockner (S). 
____ 
 
Ärendet 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Timrå Vatten AB, vilket biläggs till handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv kan 
göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den som 
fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar genom 
att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november uppgår Timrå Vatten AB låneskuld till 101,5 mnkr.  
 
En borgensavgift är inte att anse som en onödig utgift enligt lagstiftarens intentioner i vattentjänst-
lagen( 2006:412). 
 
Beslutsunderlag 
Söderberg & Partners - Marginalrapport Timrå Vatten AB (2023-04-21) 
 
Protokollsutdrag till 
Timrå Vatten AB 
 
Exp     /     2024 
 
 
  

Comfact Signature Referensnummer: 112024SE
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 18 
Borgensavgift för Timrå Invest AB 
KS/2023:551 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 

1. Höja borgensavgiften till 0,67 procent för Timrå Invest AB.  
2. Beslutet gäller från och med 1 februari 2024.   

____  
 
Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Oskar Andersson (M), Markus Sjöström (M) och Robert Thunfors 
(T) deltar ej i handläggningen eller beslutet på grund av jäv.  
Niklas Edén (C) tjänstgör som ordförande istället för Mari Eliasson (S). 
Anna-Lena Fjellström (S), Göran Ljungblom (S), Markus Kullin (M) och Joakim Bymark (T) tjänstgör 
istället för Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Oskar Andersson (M) och Robert Thunfors (T). 
____ 
 
Ärendet 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Timrå Invest AB, vilket biläggs till handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv kan 
göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den som 
fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar genom 
att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november har Timrå Invest AB ingen låneskuld.  
 
Protokollsutdrag till 
Timrå Invest AB 
 
Exp     /     2024 
 
 
  

Comfact Signature Referensnummer: 112024SE
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 19 
Borgensavgift för Timrå Industrial Park AB 
KS/2023:552 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 

1. Höja borgensavgiften till 0,67 procent för Torsboda Industrial Park AB.  
2. Beslutet gäller från och med 1 februari 2024.   

____  
 
Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Oskar Andersson (M), Markus Sjöström (M) och Robert Thunfors 
(T) deltar ej i handläggningen eller beslutet på grund av jäv.  
Niklas Edén (C) tjänstgör som ordförande istället för Mari Eliasson (S). 
Anna-Lena Fjellström (S), Göran Ljungblom (S), Markus Kullin (M) och Joakim Bymark (T) tjänstgör 
istället för Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Oskar Andersson (M) och Robert Thunfors (T). 
____  
 
Ärendet 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Torsboda Industrial Park AB, vilket biläggs till handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv kan 
göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den som 
fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar genom 
att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november uppgår Torsboda Industrial Park AB låneskuld till 7 mnkr.  
 
Beslutsunderlag 
Söderberg & Partners - Marginalrapport Torsboda Industrial Park AB (2023-04-21) 
 
Protokollsutdrag till 
Torsboda Industrial Park AB   
 
Exp     /     2024 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 20 
Borgen för Torsboda Industrial Park AB:s orgnr 556415-5231 
 
KS/2023:467 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Såsom för egen skuld ingå Borgen för Torsboda Industrial Park AB:s orgnr 556415–5231 
låneförpliktelse upp till ett belopp på 7 mnkr, jämte löpande ränta och kostnader. 
____ 
 
Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Oskar Andersson (M), Markus Sjöström (M) och Robert Thunfors 
(T) deltar ej i handläggningen eller beslutet på grund av jäv.  
Niklas Edén (C) tjänstgör som ordförande istället för Mari Eliasson (S). 
Anna-Lena Fjellström (S), Göran Ljungblom (S), Markus Kullin (M) och Joakim Bymark (T) tjänstgör 
istället för Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Oskar Andersson (M) och Robert Thunfors (T). 
____ 
 
Ärendet 
Vid kommunfullmäktiges beslut 2022-04-25 §63 så saknades organisationsnumret i beslutet. Då 
Torsboda Industrial Park AB fick ta över Timrå Invest AB:s juridiska enhet och ett nytt bolag bildades 
så blev beslutet i KF inte tillräckligt tydligt för att Kommuninvest ska kunna bevilja lån med det 
borgenbeslutet som grund. 
Det nya Torsboda Industrial Park AB bolaget fick nytt organisationsnummer 556415–5231 och det ska 
tydligt stå i beslutet så att inga missförstånd kan uppstå. 
Kommunfullmäktiges beslut från 2022 var att bevilja Torsboda Industrial Park AB borgen och detta 
beslut är bara till för att säkerställa att beslutet blir tydligt och klart för Kommuninvest. 
 
Ärendets tidigare behandling 
Tidigare besluts tog i Kommunfullmäktige 2022-04-25 §63. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges protokoll 2022-04-25§63 
 
Protokollsutdrag till 
Ekonomiavdelningen 
Kommunchef 
VD Torsboda Industrial Park AB 
 
Exp     /     2024 
 
 
  

Comfact Signature Referensnummer: 112024SE
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 21 
Planeringsdirektiv - verksamhetsplan och budget 2025-2027 
KS/2023:580 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Fastställa Planeringsdirektiv för Timrå kommuns verksamhetsplan och budget 2025-2027 med att i 
avsnitt 4.2 ta bort punkten 10; Skatten sänks med ytterligare -10 öre för åren 2025 och framåt vilket 
motsvarar ytterligare minskade skatteintäkter på 4,6 mnkr. 
____ 
 
Ärendet 
Inför arbetet med verksamhetsplan och budget 2025-2027 ska kommunfullmäktige, enligt kommunens 
styrmodell, besluta om ett planeringsdirektiv som beskriver förutsättningarna och det fortsatta arbetet 
med kommande verksamhetsplan. Planeringsdirektivet föreslår nyckeltal till inriktningsmålen för att 
kunna följa Timrås utveckling över tid. Till planeringsdirektivet bifogas planeringsförutsättningarna 
som innehåller en analys av nyckeltalen. Denna analys redovisades av förvaltningen vid ett 
analysseminarium den 5 december 2023. Seminariet innehöll en allmän analys av påverkan från omvärld 
och närvärld. Vid seminariet genomfördes grupparbeten med förtroendevalda och fackliga 
organisationer. Där diskuterades vad Timrå kommun behöver fokusera på det kommande året för att 
hantera de utmaningar kommunen står inför. Underlaget från grupparbetena har beaktats i 
framtagandet av planeringsdirektiv.  
 
Ekonomin för åren 2025-2027 redovisas i planeringsdirektiven via en resultaträkning och beskrivning 
av vad som beaktas i direktivet. Ekonomiavdelningen konstaterar att det fortsatt är ett tufft ekonomiskt 
läge som kräver stor återhållsamhet och ambitionsminskningar för att klara kommande års ekonomi. 
Ekonomin kommer ytterligare att tydliggöras via gemensam beredning under första kvartalet 2024. 
Planeringsdirektivet innehåller även en tidsplan med aktiviteter för arbetet med verksamhetsplan 2025-
2027.     
 
Ärendets behandling i sammanträdet     
Stefan Dalin (S) föreslår ett ändringsyrkande i avsnitt 4.2 att ta bort punkten 10; Skatten sänks med 
ytterligare -10 öre för åren 2025 och framåt vilket motsvarar ytterligare minskade skatteintäkter på 4,6 
mnkr.  
 
Övriga ledamöter bifaller förslaget. 
 
Beslutsunderlag 
Planeringsdirektiv 
Planeringsförutsättningar 
 
Protokollsutdrag till 
Kommunchef 
Ekonomichef 
Nämnder 
 
Exp     /     2024 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 22 
Aktieägartillskott 2024, Midlanda Fastigheter AB 
KS/2023:554 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 

1. Bevilja Midlanda Fastigheter AB totalt villkorat aktieägartillskott med 6 256 tkr utifrån 
affärsplan 2024-2027 vilket är Timrås andel av totalt aktieägartillskott (16 procent).  
 

2. Bevilja Midlanda Fastigheter AB investeringar för år 2024 på totalt 22 200 tkr, där Timrå 
Kommuns andel på 16 procent utgör 3 552 tkr. 

 
3. Bevilja Midlanda Flygplats AB investeringar för år 2023 med 10 000 tkr, där Timrå Kommuns 

andel på 16 procent utgör 1 600 tkr. 
____ 
 
Oskar Andersson (M) och David Forslund (T) deltar ej i handläggningen eller beslutet på grund av jäv. 
Markus Kullin (M) och Joakim Bymark (T) tjänstgör istället för Oskar Andersson (M) och David 
Forslund (T). 
____ 
 
Ärendet 
Timrå kommun har enligt regelverk för offentligt drivna flygplatser att följa skrivningar från EU-
kommissionen kring hur driftresultat skall hanteras. Enligt beslut i KF 2023-10-30 har kommunen 
avsikt att för tjänsterna av allmänt ekonomiskt intresse ersätta Sundsvall Timrå Airport med det belopp 
som motsvarar samma års underskott beräknat i enlighet med förordandet.  
 

Enligt antagen budget för Midlanda Fastigheter AB för 2024 behöver huvudmännen finansiera ett 
driftunderskott som för Timrå kommuns del uppgår till 6 256 tkr och den totala aktieägartillskottet 
uppgår till 39 100 tkr. Timrå kommun har i kommunens ekonomiska planering för 2024 beräknat 
aktieägartillskottet för året till 6 500 tkr. Det är sannolikt att kommunen under 2024 får en återbetalning 
av ägartillskott utifrån 2023 års resultat. Detta innebär att önskar aktieägartillskott för 2024 kan 
finansieras inom budget. 
 
Midlanda Flygplats AB har ett investeringsbehov som uppgår till 35 600 över tre år och för 2024 
uppgår investeringarna till 10 000 tkr. För Midlanda Fastigheter AB uppgår investeringsbehovet över 
tre år till 62 900 tkr och för 2024 till 22 200 tkr. 
 
Ärendets tidigare behandling 
KS/2023:563 MRP- rapporter för Midlanda bolagen – 2024- 2027 
KS/2023:426 Utföra en tjänst av allmänt intresse SGEI 
 

Beslutsunderlag 
Affärsplan Midlanda Flygplats AB 2024-2027 
Affärsplan Midlanda Fastigheter AB 2024-2027 
Aktieägaravtal 
 
 
 

Comfact Signature Referensnummer: 112024SE



 
Protokoll 

33 

Sammanträdesdatum 
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Protokollsutdrag till 
Midlanda Fastigheter AB 
Controller KS 
 
Exp     /     2024 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 23 
Värdering av ishockeyarenan, nuvarande SCA arena 
KS/2023:630 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Att principen för värdering av ishockeyarenan, nuvarande SCA arena, är att värdering skall genomföras 
vart fjärde år. Utgångsår är senaste värderingen som gjordes år 2022.  
 
Ärendet 
Värdering av ishockeyarenan bör ske med jämna mellanrum då det är viktigt att kommunens 
balansräkning är korrekt värderad. Ekonomiavdelning har via en konsult SVEFA Roine Stenius 
värderat ishockeyarenan, dåvarande NHC arena, både hösten 2021 och våren 2022. Den här typen av 
byggnader är svårvärderade då handel med arenor är begränsad. Ekonomiavdelningen bedömer att ett 
lämpligt intervall för värderingen är vart fjärde år. Utgångsåret föreslås vara 2022, som är det år då 
senaste värderingen genomfördes. Kostnaden för en värdering är ca 40 tkr inkl moms. Det innebär att 
närmast kommande värdering genomförs år 2026.  
 
Beslutsunderlag 
VU Timrå Näs 7_4 
 
Protokollsutdrag till 
Ekonomi  
 
Exp     /     2024 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 24 
Arbetsordning för kommunfullmäktige Timrå kommun 
KS/2023:383 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 

1. Fastställa arbetsordning för kommunfullmäktige i Timrå kommun. 
 

2. Upphäva kommunfullmäktiges arbetsordning fastställd av kommunfullmäktige 2018-03-26 § 42, 
reviderad av kommunfullmäktige 2021-01-25 § 15. 

____ 
 
Ärendet 
Kommunledningskontoret har sett, över och reviderat kommunfullmäktiges arbetsordning.  
 
Kommunfullmäktige har, den 28 oktober 2019 § 168, antagit en ny styrmodell med utgångspunkt från 
bärande principer som ställer krav på en förflyttning i ledning och styrning samt i verksamhet.  
 
Kommunfullmäktige har, den 29 november 2021 § 191, uppdragit till kommunstyrelsen att anpassa 
samtliga kommunövergripande styrdokument och författningssamling i enlighet med de nya 
riktlinjerna. Man uppdrog till samtliga nämnder att anpassa alla nämndspecifika styrdokument och 
författningssamling till de nya riktlinjerna. Översynen ska vara genomförd senast 31 december 2026.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsordning kommunfullmäktige 
 
Protokollsutdrag till 
Kommunfullmäktige 
Kommunledningskontoret  
 
Exp     /     2024 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 25 
Remissvar gällande motion från (T) om luftrenare 
KS/2023:370 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Avslå motionen. 
____ 
 
Mot beslutet reserverar sig David Forslund (T), Lotta Borg (T), Monica Åberg (T), Robert Thunfors 
(T), Björn Hellquist (T) och Maritza Villanueva Contreras (V) till förmån för eget förslag. 
____  
 
Ärendet 
David Forslund, Timråpartiet föreslår, via en motion, Kommunfullmäktige besluta om Förslag: 
1. Genomför ett pilotprojekt med luftrenare på en förskola i Timrå kommun. 
2. Utvärdera luftrenarnas effektivitet och inverkan på luftkvaliteten inomhus samt på barnens hälsa och 
välbefinnande. 
3. Samarbeta med relevant forskning och experter för att fastställa bästa praxis för placering och 
användning av luftrenare på förskolor. 
4. Utvärdera kostnaderna för pilotprojektet och identifiera eventuella ekonomiska fördelar på lång sikt, 
till exempel minskade sjukfrånvarokostnader och förbättrad inlärningsmiljö. 
5. Presentera resultaten och slutsatserna från pilotprojektet för kommunfullmäktige och använd dem 
som underlag för att fatta beslut om eventuell utvidgning av luftrenare till fler förskolor i Timrå 
kommun. 
 
Barn- och utbildningsnämndens svar: 
Vi svarar på punkterna 1-5 i ett samlat svar; eftersom punkterna 2-5 bygger på att punkt 1 genomförs. 
 
OVK, obligatorisk ventilationskontroll, ska genomföras regelbundet av hyresvärden till de lokaler barn- 
och utbildningsförvaltningen hyr. Syftet är att visa att inomhusklimatet är bra och att 
ventilationssystemen fungerar. Kontrollen ska göras av en certifierad kontrollant. Kontrollanten ska 
också ge förslag på hur energiåtgången kan minskas för ventilationen, utan att det ger en sämre 
inomhusmiljö. Intervallet på kontrollerna är 3 år i förskolor och skolor. 
 
Vi har ett väl fungerande system där rektor anmäler till vår centrala arbetsmiljökommitté (4 träffar/år) 
om det finns problem med arbetsmiljön på våra förskolor och skolor. 
 
Barn- och utbildningsförvaltningen har tillsammans med kultur- och teknikförvaltningen idag inga 
indikationer på att luftkvaliteten är dålig i våra verksamheter/lokaler. 
 
Det finns säkert inga nackdelar med att ha luftrenare men möjligheten att arbeta på det sätt som 
föreslås är inte möjligt idag utifrån personella och ekonomiska resurser. 
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
David Forslund (T) föreslår bifall på motionen. Lisbeth Eklund (S) föreslår avslag på motionen. 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och konstaterar att kommunfullmäktige beslutar 
att avslå motionen. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse  
Protokollsutdrag BUN §116 Motion (T) - pilotprojekt med luftrenare på förskola i Timrå kommun 
 
Protokollsutdrag till 
 
Exp     /     2024 
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Kommunfullmäktige 2024-01-29 
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§ 26 
Remissvar gällande motion från Marianne Larsson (SD)  - Uppsökande 
arbete i förskolan 
KS/2023:256 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Avslå motionen. 
____ 
 
Ärendet 
Motion från sverigedemokraterna i Timrå: 
 
Från och med den 1 juli 2023 är det ett krav att alla kommuner arbetar uppsökande för att fler barn ska 
få möjlighet att gå i förskolan. Dessa nya bestämmelser innebär att kommunen behöver arbeta 
uppsökande och erbjuda förskoleplatser till vissa grupper av barn, även om vårdnadshavaren inte 
personligen har ansökt om det. Detta framgår i nya SFS 2022:833[1] där det står att: “12 a § 
Hemkommunen ska genom uppsökande verksamhet ta kontakt med vårdnadshavare till barn som ska 
erbjudas förskola enligt 4 § och som inte har en plats i förskola och informera om förskolans syfte och 
barnets rätt till förskola.” 
 
Det uppsökande arbetet är en viktig insats för att ge barn möjlighet till en god språkutveckling i svenska 
och en bra start i livet. Att delta i förskolan och på så sätt få möjlighet till sociala interaktioner tidigt i 
barnstadiet har dessutom visat ge positiva effekter på barnens upplevda trygghet, delaktighet och 
lärande. 
Sverigedemokraterna föreslår mot bakgrund av detta att kommunen aktivt avrapporterar hur vi arbetar 
uppsökande för att säkerställa att fler barn får möjlighet att gå i förskolan och får en god utveckling i 
svenska. Man kan även läsa Skolverkets skrivelse som information. Detta kan inkludera information 
om: 
● Hur kommunen arbetar uppsökande och vidtar åtgärder för att kontakt med vårdnadshavarna till 
barn som inte har en förskoleplats 
● Hur kommunen reserverar förskoleplatser för de grupper av barn som berörs enligt de nya 
bestämmelserna 
● Vilka åtgärder och mål kommunen har tagit och planerar att vidta för att uppfylla de nya kraven från 
den 1 juli 2023 
Sverigedemokraterna föreslår nämnden besluta: 
Att barn- och utbildningsnämnden avrapporterar hur Timrå arbetar för att uppfylla den nya 
lagstiftningen samt 
Att barn- och utbildningsnämnden får årligen information kring arbetet och utmaningarna med den 
uppsökande verksamheten i förskolan. 
 
Barn- och utbildningsnämndens svar: 
Barn- och utbildningsnämnden bedriver ett lagstadgat systematiskt kvalitetsarbete där denna 
uppföljning ingår. En rapport över det systematiska kvalitetsarbetet upprättas årligen och presenteras i 
barn- och utbildningsnämnden inför beslut. 
I barn- och utbildningsnämndens rapport gällande det systematiska kvalitetsarbetet läsåret 2022/2023 
finns följande information:  
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Ändringar i skollagen för att öka deltagandet i förskolan 
Riksdagen har beslutat om ändringar i skollagen som syftar till att fler barn ska gå i förskola och få 
möjlighet till bättre språkutveckling i svenska. 
 
Ändringarna innebär bland annat att hemkommunen inför hösten det år ett barn fyller tre år ska ta 
kontakt med barnets vårdnadshavare, om barnet inte redan har en förskoleplats. Vårdnadshavarna ska 
få information om förskolans syfte och om barnets rätt till förskola. Om barnet inte börjar i förskolan 
ska ny kontakt tas inför varje höst och varje vår. Sista kontakten ska tas inför våren det år barnet fyller 
sex år. 
En annan ändring är att hemkommunen blir skyldig att erbjuda förskoleplats till vissa grupper av barn, 
även om deras vårdnadshavare inte har anmält önskemål om förskola. 
Lagändringarna trädde i kraft den 1 juli 2022, men ska tillämpas första gången i fråga om utbildning 
som påbörjas efter den 1 juli 2023. 
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
Marianne Larsson (SD) föreslår bifall på motionen. Lisbeth Eklund (S) föreslår avslag på motionen. 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och konstaterar att kommunfullmäktige beslutar 
att avslå motionen. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Protokollsutdrag BUN § 113 Motion (SD) - uppsökande arbete i förskolan 

Protokollsutdrag till 
Kommunfullmäktige  
 
Exp     /     2024 
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§ 27 
Remissvar gällande motion från Mats Wallin (SD) och Marianne Larsson 
(SD) - Utbildningar 
KS/2023:248 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Anse motionen besvarad. 
____ 
 
Ärendet 
Motion från (SD) i Timrå: 
 
Med tanke på den förestående utvecklingen i Torsboda med omnejd, är det rimligt att Timrå kommun 
förbereder sig för en mycket stor anstormning av elever till Timrå gymnasium. Det torde vara väldigt 
viktigt att det finns utbildningar som är anpassade för att få ett arbete på den blivande batterifabriken i 
Torsboda-området. 
Därför yrkar Sverigedemokraterna i Timrå på att fullmäktige ska besluta att: 

1. Uppdra till TIGY att utreda vilka utbildningar som kan behövas för att förbereda våra elever 
för arbete. 

2. Uppdra till TIGY att ta fram och erbjuda de utbildningar som utredningen kommer fram till. 
3. Uppdra till TIGY att marknadsföra de utbildningar som framtagits, detta för att våra elever ska 

vara redo för arbete så snart batterifabriken är klar. 
 
Svar från barn- och utbildningsnämnden: 

1. Barn- och utbildningsnämnden beslutade vid nämndssammanträdet i september 2023 att: Ge 
förvaltningschef i uppdrag att tillsammans med Sundsvall och Härnösand arbeta med utveckling 
av utbildningar som kommer att gynna etableringen i Torsboda och vårt framtida samhälle. I 
ärendet beskrivs att barn- och utbildningsnämnden behöver, tillsammans med våra 
samarbetspartners Härnösand och Sundsvalls kommuner, skapa en struktur för att utveckla 
samt starta utbildningar som främjar etablering i Torsboda samt övrig kompetensförsörjning i 
berörda kommuner. Ett gemensamt arbete inom dessa tre kommuner är uppstartat. 

2. Om vi behöver starta nya program vid Timrå gymnasium tas det beslutet i barn- och 
utbildningsnämnden. 

3. Timrå gymnasium, tillsammans med centralt anställd kommunikatör, har i uppdrag att 
marknadsföra samtliga program vid Timrå gymnasium. 

 
Ärendets behandling i sammanträdet 
Mats Wallin (SD) föreslår att anse motionen besvarad. Lisbeth Eklund (S) föreslår bifall till Mats Wallin 
(SD) förslag att anse motionen besvarad. 
 
Övriga ledamöter bifaller förslaget. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse  
Protokollsutdrag BUN §114 Motion (SD) - utbildningar Timrå gymnasium 
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Protokollsutdrag 
Kommunfullmäktige  
 
Exp     /     2024 
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§ 28 
Motion från Sverigedemokraterna - Återupprätta Hemservice 
KS/2023:55 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Avslå motionen. 
_____ 
 
Mot beslutet reserverar sig Marianne Larsson (SD), Mats Wallin (SD), Ulf Lindholm (SD), Ove 
Andersson (SD), Glenn Sjöström (SD) till förmån för eget förslag.  
____ 
 
Ärendet 
Marianne Larsson och Mats Vallin (SD) har, den 30 januari 2023, inkommit med motion samt föreslagit 
kommunfullmäktige besluta: 
 

- Att återupprätta en alternativ hemservicegrupp. 
- Att underlätta för äldre att kunna bo kvar i hemmet så länge de vill. 
- Att genom att utöka hushållsnära tjänster till ett överkomligt pris. 

 
Kommunfullmäktige beslutade i februari att remittera motionen till socialnämnden för yttrande. 
 
Socialförvaltningen har lämnat ett svar med bakgrund till varför säljverksamheten hemservice 
avslutades samt aktuella förutsättningar för att återuppta sådan verksamhet. Förvaltningens förslag är 
att avslå motionen. 
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
Mats Wallin (SD) föreslår bifall till motionen. Lisbeth Eklund (S) föreslår avslag på motionen. 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och konstaterar att kommunfullmäktige beslutar 
att avslå motionen. 
 
Beslutsunderlag 
Svar på motion Återupprätta Hemservice 
KF §31 Motion från Sverigedemokraterna – Återupprätta Hemservice 
Återupprätta Hemservice - SD 
 
Protokollsutdrag till 
Motionär 
Socialnämnden   
 
Exp     /     2024 
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§ 29 
Utredning solceller - återrapport av uppdrag 
KS/2023:607 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
  

1. Godkänna utredningen. 
 

2. Ge Kultur och tekniknämnden i uppdrag att gå vidare i frågan och genomföra en 
förprojektering för en solcellspark på Vivsta deponin och anslutande markområden. 

 
Ärendet 
Som ett led i strävan efter att hushålla med våra gemensamma resurser samt sänka kommunens 
kostnader ska arbetet för att minska energiförbrukningen i kommunens fastigheter fortsätta. För detta 
har kommunfullmäktige avsatt särskilda investeringsmedel för energieffektiviseringar, vilka endast 
används om investeringen ger en tydlig och hållbar kostnadsminskning för kommunen. I detta 
sammanhang, och inte minst i ljuset av de stigande elpriserna, ser vi också ett behov av att kommunen 
blir mer självförsörjande i fråga om elektricitet. En möjlighet mot bakgrund av det är att kommunen 
anlägger en kommunal solcellspark. Kultur- och teknikförvaltningen har ett uppdrag under 2023 att 
utreda möjligheten att anlägga en kommunal solcellspark. 
 
Som grund för undersökningen så har vi haft Vivsta deponi som utgångspunkt som en lämplig plats för 
detta på ca 30 000 m2, se bilagda kartor. Deponin är sedan några år tillbaka sluttäckt vilket innebär ett 
antal begränsningar. 
 
Utredningen visar att det är möjligt men i ett kommunalt bolag eftersom denna anläggning blir en 
produktionsanläggning och då är det lättar/bättre att ha det i bolagsform. Idag har inte kommunen 
något renodlat energibolag. En väg framåt kan vara att något av kommunens befintliga bolag får detta 
uppdrag eller att ett nytt bolag bildas. 
 
Den lösningen man förespråkar är en kombination av solceller och batterier på platsen. Batterierna gör 
att det blir mera lönsamt då man ”hyr ut” batterierna till nätägaren. Batterier använder de för att släta ut 
toppar och dalar på elnätet kan man snabbt förklara det som.  
 
Vidare så är förslaget från expertisen att ju större yta man kan ha solceller på desto större effekt och då 
också möjligheten till ekonomisk vinst. Kontentan blir att en del i hörnet på marken bör användas för 
att ställa upp batterier och sedan bör man se över vidare om man kan ta mera mark i anspråk för att 
kunna få ut maximal kapacitet på platsen. Eftersom att platsen är på en gammal deponi så behöver man 
lösa anläggningen ovan mark, alltså att inga grävarbeten ska göras där. Detta ska inte vara några 
problem enligt branschen. Detta innebär också en tillståndsprocess för att få göra det eftersom det 
handlar om en sluttäckt deponi. 
 
Med detta anser vi att vi har svarat på frågeställningen om möjligheterna att anlägga en kommunal 
solcellspark. Sedan om man vill gå vidare med detta så bör man undersöka kostnader för installation 
samt räkna mera på de ekonomiska förutsättningarna, nu var bara frågeställningen om det går, och 
svaret är ja, om det är ett kommunalt bolag som gör det eftersom man kommer bli en elleverantör då. 
Kostnaderna är många miljoner för en sådan anläggning. Kostnaden beror helt på hur många paneler 
som installeras samt tillhörande batterilagring. De investeringsmedel som nu har avsatts för 
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energieffektiviseringar kommande år kommer inte att räcka. Utifrån detta perspektiv så ser 
förvaltningen att är bättre att fortsätta att investera i solcellsanläggningar kopplade till kommunens 
fastighetsbestånd där det är möjligt eller andra energieffektiviseringar.  
 
Kultur- och tekniknämnden beslutade 2023-12-13 föreslå kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige godkänna återrapporten. 
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
David Forslund (T) föreslår bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Övriga ledamöter bifaller förslaget. 
 
Beslutsunderlag 
Kartor över Vivsta deponi 
Protokollsutdrag KTN 231213 §148 
Tjänsteskrivelse 
 
Protokollsutdrag till 
Kultur- och tekniknämnden 
 
Exp     /     2024 
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§ 30 
Utredning idrottshallar och idrottsytor - återrapport av uppdrag 
KS/2023:610 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Godkänna utredningen.  
 
Ärendet 
Kultur- och teknikförvaltningen har med extern konsult utrett möjligheterna för att få ett effektivare 
nyttjande av de kommunala idrottshallarna och idrottsytorna. I utredningen har det gjorts en analys av 
nyttjandegraden, hur de nyttjas och av vilka. Utredningen ska även peka på hur detta kan effektiviseras. 
Utredningen ska ge bild av och kunskap om ett eventuellt behov av idrottsanläggningar. Uppdraget ska 
vara klart i december 2023. 
 
Utredningen visar att idrottshallar som är kopplade till skolorna är lågt nyttjade av föreningarna. Här 
kommer ett arbete att påbörjas för att synliggöra dessa lokaler för föreningslivet. Utredningen pekar på 
att i dagsläget inte finns ett stort behov av ytterligare idrottslokaler utan istället jobba med att öka 
användningen av befintliga. Utredningen tar även upp den egna förstudie som Söråker bandy har gjort 
för en inomhushall.  
 
Idag har kommunen en högre kostnad per invånare än den genomsnittliga kommunen i Sverige. Det 
har varit en medveten strategi att ha bra idrottsytor t.ex. ny simhall för att främja idrottande och vara en 
attraktiv kommun. Förvaltningen anser att för att inte öka på denna kostnad mer bör investeringsnivån 
hållas ned kommande år. Det behov förvaltningen identifierat är nya omklädningsrum som används av 
främst ishockeyn och fotbollen på arenaområdet. Idag är det gamla baracker som är i sämre skick. Det 
finns redan med i förslag till kommande års investeringsbudget. Att bygga fler omklädningsrum som 
kan samnyttjas av föreningslivet på arenaområdet skulle ha en stor uppsida för föreningslivet detta 
tillsammans med enklare sportboende och samlingslokal och kontor. Tidigare utredning har också tagit 
fram förslag på en idrottshall, evenemangshall vid Mariedalsskolan i Vivsta. Den skulle bidra till 
kommunen som attraktiv kommun men för att hålla ned investeringsnivån kommande år är det inget 
som bör prioriteras. 
 
Utredningen pekar på ett antal utvecklingsområden tillsammans med föreningslivet och som inte kräver 
investeringar i fler idrottsytor utan hur vi verksamhetsmässigt kan skapa ett tillsammansarbete.  
 
Kultur- och tekniknämnden beslutade 2023-12-13 föreslå kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige godkänna utredningen. 
 
Beslutsunderlag 
Rapport Idrottsanläggningar och förbättrad folkhälsa 2023-11-27 
Förstudie Ishall Söråker IF Bandy 2022 
Extern utredning ny matsal Mariedalsskolan 2021-04-21 
Protokollsutdrag KTN 231213 §150 
Tjänsteskrivelse 
 
Exp     /     2024 
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§ 31 
Utredning entreprenader - återrapport av uppdrag 
KS/2023:608 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Godkänna utredningen.  
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige har beslutat att under planperioden utreda om mindre delar av den kommunala 
verksamheten kan läggas ut på entreprenad. Det under förutsättning att den fortsatt har hög kvalitet 
och är kostnadseffektiv. Kultur- och tekniknämnden har i sin verksamhetsplan och budget för 2023 ett 
uppdrag till förvaltningen under rubriken Tillväxt, sysselsättning och arbete, att vi ska utreda 
möjligheten om mindre delar av verksamheten kan läggas ut på entreprenad.  
 
Förvaltningen har gjort en genomlysning av verksamheten. Följande har kommit fram ur denna 
genomlysning. 
 
I dagsläget så har vi den största delen av vinterväghållningen ute på entreprenad, som vi även inför 
vintern 2023-2024 kommer lägga ut ännu mera på entreprenörer än tidigare och på så sätt minska 
antalet medarbetare på vägsidan med en tjänst. Vi använder oss också utav entreprenörer i stor 
utsträckning när det gäller maskintjänster och även på fastighetssidan inom bygg osv.  
 
Det vi lägger ut är ganska mycket mera, vi kommer exempelvis lägga ut hela vinterväghållningen i 
Timrå centrum på entreprenad, men även delar av Bergeforsen och Söråker kommer ökas, detta är 
delvis till följd av det väghållarbyte vi har gjort har med Trafikverket.  
 
Utöver detta så har vi nu tittat närmare på lokalvården och då i första hand på den lokalvård som utförs 
i kommunhuset samt på Terminalvägen 10 som inrymmer Tillväxt Timrå, viss verksamhet inom 
socialförvaltningen samt Timrå Invest. 
 
I dagsläget kostar lokalvården på dess platser inklusive förbrukningsvaror och arbetsgivaravgifter 
ungefär 1 155 000 kr/år.  
 
För att kunna jämföra detta bad vi våran upphandlade ramavtalsentreprenör som är nr 1 när det gäller 
städtjänster att komma in med en offert. Företaget har även varit på plats och gått runt i lokalerna 
tillsammans med oss för att kunna lämna en bra offert.  
 
Det offertpris man har inkommit med är 1 434 000 kr/år.  
 
I nuvarande kostnad så ingår som sagt förbrukningsvaror samt att vi utför en genomgående golvvård 
med polish 1 ggr/år samt att man idag putsar fönster och genomför en storstädning 1 ggr/år vilket inte 
ingår i den offert vi har fått. Där tillkommer kostnaderna enligt nedan.  
 
Fönsterputs   40 000 kr/år 
Storstädning   50 000 kr/år 
Golvvård  77 400 kr/år 
Förbrukningsvaror 68 494 kr/år (beräknat på de kostnader vi har för detta idag)  
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Så summan att jämföra med dagens kostnader blir då 1 669 894 kr/år. Alltså ungefär 515 000 kr 
dyrare/år på bara dessa två objekt till samma kvalitet som vi utför det idag. 
 
Med bakgrund till detta anser verksamheten att det är en för stor fördyring av lokalvården att lämna ut 
detta på entreprenad på de objekt vi nu tittat på. Förvaltningen gör bedömningen att det inte skulle 
göra någon skillnad om fler objekt skulle läggas till eller att det skulle vara andra typer av objekt. Priset 
består till stor del av faktorer som vilka ytor det avser samt vad det omfattar och t.ex. hur många gånger 
det utförs.  
 
Förvaltningens förslag är att pröva att lämna ut endast Terminalvägen 10 på entreprenad och börja med 
att ta in en offert på bara det objektet från ramavtalsentreprenören. För egen del kostar det oss idag ca 
227 000 kr/år inkl. lönekostnader och förbrukningsmaterial (55% tjänst). Då är det primära inte att 
göra kostnadsbesparingar utan pröva att ha det på entreprenad om det finns en sådan politisk vilja. 
 
Kultur- och tekniknämnden beslutade 2023-12-13 föreslå kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige godkänna utredningen. 
 
Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag KTN 231213 §149 
Tjänsteskrivelse 
 
 
Protokollsutdrag till 
Kultur- och tekniknämnden 
 
Exp     /     2024 
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§ 32 
Årsredovisning 2022 Norrtåg 
KS/2023:217 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Bevilja Norrtåg och de enskilda förtroendevalda i Norrtåg ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022. 
____ 
 
Ärendet  
Revisorerna för intresseföreningen Norrtåg har översänt granskningsrapport av årsredovisning samt 
revisionsberättelse för år 2022. Revisorerna har tillstyrkt att direktionen samt de enskilda medlemmarna 
beviljas ansvarsfrihet för verksamheten år 2022. 
 
Ärendets tidigare behandling 
Kommunstyrelsen beslutar, den 12 december 2023, att godkänna årsredovisningen samt att 
årsredovisningen och revisorernas granskningsrapport delges kommunfullmäktige för beslut om 
ansvarsfrihet. 
 
 
Beslutsunderlag 
Årsredovisning 
Granskningsrapport  
 
 
Protokollsutdrag till 
Norrtåg  
Revisionen  
 
Exp     /     2023 
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§ 33 
Fyllnadsval efter Sven-Åke Jacobson (KD) och Viktor Bengtson (KD) 
KS/2023:593 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 

1. Med entledigande av Sven-Åke Jacobson (KD), överlämna ärendet till länsstyrelsen med 
begäran om ny röstsammanräkning för utseende av ny ledamot i kommunfullmäktige efter 
Sven-Åke Jacobson (KD). 

 
2. Utse Viktor Bengtson (KD) som ny ersättare i kommunstyrelsen och krisledningsnämnden, 

utse Rolf-Johnny Dale (KD) till ledamot i valnämnden, utse Rolf-Johnny Dale (KD) som 
ersättare i miljö- och byggnadsnämnden. 
 

3. Uppdra till kristdemokraterna att nominera ny ledamot i kultur- och tekniknämnden, ny 
ersättare i Medelpads Räddningstjänstförbund. 

____ 
 
Ärendet  
Fyllnadsval ny ledamot i kultur- och tekniknämnden, ny ledamot i valnämnden, ny ersättare i 
Medelpads Räddningstjänstförbund, samt ny ersättare i kommunstyrelsen, ny ersättare i 
krisledningsnämnden samt begäran om att hos länsstyrelsen begära röstsammanräkning efter Sven-Åke 
Jacobson (KD). 
 
Viktor Bengtson (KD) avsäger sig uppdraget som ersättare i miljö- och byggnadsnämnden. 
 
Kristdemokraterna nominerar Viktor Bengtson (KD) som ny ersättare i kommunstyrelsen och 
krisledningsnämnden, Rolf-Johnny Dale (KD) som ny ersättare i miljö och byggnadsnämnden, Rolf-
Johnny Dale (KD) som ordinarie ledamot i Valnämnden. 
 
Beslutsunderlag 
Meddelande från kristdemokraterna 
 
 
Protokollsutdrag till 
Länsstyrelsen  
Kristdemokraterna 
 
Exp     /     2024 
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Protokoll 

51 

Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 34 
Motion från Sverigedemokraterna - Promenad/utevistelse för äldre var 
dag 
KS/2023:595 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Remittera motionen till socialnämnden för yttrande. 
____ 
 
Ärendet 
Sverigedemokraterna föreslår kommunfullmäktige besluta; 
  
Att: 
Kommunfullmäktige uppdrar till socialnämnden att utreda och beskriva på vilket 
sätt man kan ordna så att våra äldre erbjuds minst en timme ute i det fria var dag. 
Att: 
Kommunfullmäktige beslutar att ovan undersökning ej får ta längre tid än 6 
månader att utreda. 
 
Beslutsunderlag 
Motion  
 
 
Protokollsutdrag till 
Socialnämnden  
 
Exp     /     2024 
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Protokoll 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 35 
Motion från Sverigedemokraterna - Orörda växtytor för ett bättre djurliv 
KS/2023:596 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Remittera motionen till kultur- och tekniknämnden för yttrande. 
____ 
 
Ärendet 
Sverigedemokraterna föreslår kommunfullmäktige besluta; 
 
Att: 
Fullmäktige beslutar uppdra till Kultur och tekniknämnden se över vilka ytor som finns inom 
Timrå kommun som ka användas för att skapa ett bättre djurliv. 
Att: 
Markområden som bedöms vara lämpliga så snart som möjligt tillåts växa fritt. 
 
Beslutsunderlag 
Motion  
 
Protokollsutdrag till 
Kultur- och tekniknämnden  
 
Exp     /     2024 
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Protokoll 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 36 
Motion från Sverigedemokraterna - Djupanalys av finansiering av 
projekt 
KS/2023:597 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Remittera motionen till kommunstyrelsen för yttrande. 
____ 
 
Ärendet 
Sverigedemokraterna föreslår kommunfullmäktige besluta;  
 
Att: 
Uppdra till kommunstyrelsen att genomföra en djupanalys på vad alla dessa projekt faktiskt 
gett för resultat. 
Att: 
Analysen ska gå minst 10 år tillbaka i tiden för att säkerställa ett statistiskt riktigt underlag. 
 
Beslutsunderlag 
Motion  
 
 
Protokollsutdrag till 
Kommunstyrelsen  
 
Exp     /     2024 
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Protokoll 

54 

Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 37 
Socialnämnden och Barn- och utbildningsnämndens 
verksamhetsplaner och budget 2024-2026 
KS/2023:493 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
 
Ärendet 
Nämnderna har arbetat fram verksamhetsplaner enligt Timrå kommuns styrmodell och med 
utgångspunkt i kommunfullmäktiges verksamhetsplan och budget 2024-2026. Syftet med ärendet är att 
nämndernas bidrag ska kvitteras av kommunstyrelsen. På det viset kommer styrelse och nämnd överens 
om att bidraget stämmer överens med kommunfullmäktiges verksamhetsplan med avseende på  
verksamhet och målbilder, samt att bidraget kan genomföras inom de ekonomiska ramar som tilldelats. 
 
Kommunstyrelsekontoret konstaterar att barn- och utbildningsnämnden har i sin reviderade 
verksamhetsplan redovisat olika förslag på besparingsåtgärder som kan göras i verksamheten i syfte att 
få en budget i balans.  
 
Vidare noteras att socialnämnden har förtydligat vilka åtgärder som planeras för att minska det 
planerade negativa resultatet. Kommunledningskontoret konstaterar dock att åtgärderna troligtvis inte 
kommer att vara tillräckliga för att få en budget i balans. Förutsatt inga ytterligare tillskott ges till 
socialnämnden för 2024 kommer nämnden för 2024 redovisa ett negativt resultat. Därför är det av stor 
vikt att socialnämnden fortsätter sitt arbete med att få en ekonomi i balans.  
 
Ärendets tidigare behandling 
Vid kommunstyrelsens sammanträde 2023-11-07 § 272 beslutades att återremittera socialnämndens och 
barn- och utbildningsnämndens verksamhetsplaner och budget för 2024-2026. Kommunstyrelsen ville 
att planerade besparings- och effektiviseringsåtgärder tydligare skulle synas och beskrivas i respektive 
nämnds budget. 
 
Beslutsunderlag 
Socialnämndens verksamhetsplan och budget 2024-2026. 
Socialnämndens protokoll. 
Barn- och utbildningsnämndens verksamhetsplan och budget 2024-2026. 
Barn- och utbildningsnämndens protokoll.  
 
Protokollsutdrag till 
Kommunfullmäktige 
Socialnämnden 
Barn- och utbildningsnämnden 
Kommunchef 
Ekonomichef 
 
Exp     /     2024 
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Protokoll 

55 

Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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Protokoll 

56 

Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 38 
Revisionsrapport "Granskning av beredskap vid avbrott" - återrapport 
KS/2023:540 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
____ 
 
Ärendet 
KPMG genomförde 2022 på uppdrag av kommunens revisorer en översiktlig granskning av 
kommunens beredskap i form av alternativa rutiner för händelser när tekniska lösningar inte fungerar.  
Kultur- och tekniknämnden beslutade 221019 att kultur- och teknikförvaltningen under 2023 kommer 
att utarbeta och färdigställa en krisledningsplan på förvaltningsnivå som preciserar nämndens ansvar, 
funktion och roll samt även tjänstepersoners ansvar, funktion och roller inom kultur- och 
teknikförvaltningens krisledningsorganisation. 
 
Kultur- och teknikförvaltningen har påbörjat utarbeta och färdigställa en krisledningsplan på 
förvaltningsnivå som preciserar nämndens ansvar, funktion och roll samt även tjänstepersoners ansvar, 
funktion och roller inom kultur- och teknikförvaltningens krisledningsorganisation. Detta arbete är ett 
större arbete än förvaltningen initialt bedömde. Av den anledningen kommer arbetet fortsätta under 
2024. 
 
Kultur- och tekniknämnden beslutade 2023-11-15 godkänna återrapporten. 
 
Beslutsunderlag 
Revisionsrapport 
Protokollsutdrag KTN 221019 §105 
Svarsskrivelse 
Ny skrivelse från revisorerna 
Protokollsutdrag KTN 231115 130 
Tjänsteskrivelse 
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Protokoll 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 39 
Socialnämndens rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL och 
LSS -2023 kvartal 3 
KS/2023:559 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Lägga ärendet med godkännande till handlingarna. 
 
Ärendet 
Socialnämnden ska enligt socialtjänstlagen (SoL) 16 kap 6 f-i §§ rapportera alla gynnande nämndbeslut 
enligt socialtjänstlagen (SoL) 4 kap 1 § (bistånd), som inte har verkställts inom tre månader från dagen 
för beslutet. Samma rapportering ska göras enligt Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS) 28 f-i §§ för beslut enligt LSS 9 § (insatser). 
 
Rapportering skall göras kvartalsvis till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Rapport skall även 
lämnas till revisorer. Statistikrapport ska lämnas till fullmäktige. Förvaltningen har kontrollerat 
förekomst av ej verkställda beslut och rapporterat till IVO inom föreskriven tid. Socialnämnden har 
godkänt förvaltningens rapporter. 
 
Under kvartal 3 har lika många ärenden (5) tillkommit som avslutats inom LSS, ett antal (8) kvarstår 
också. Några har fått plats på gruppboende och det råder viss fördröjning innan tillgängliga platser på 
serviceboende uppstår på grund av omflyttning till bland annat gruppboende. Det är även fortsatt svårt 
att få fram kontaktpersoner. Inom äldreomsorg har några avslutats (3) något fler har tillkommit (4) och 
även där kvarstår några ärenden (3). I samtliga fall är det plats på särskilt boende som saknas. Inom 
IFO kvarstår 2 ärenden gällande stödkontrakt, varav ett har lösts nu under kvartal 4. 
 
Beslutsunderlag 
SN 2023-11-21 § 161 
Rapport KF 2023 kv 3 
 
Protokollsutdrag till 
Socialnämnden 
 
Exp     /     2023 
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Protokoll 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 40 
Revisionsrapport Granskning av delårsrapport - Socialnämndens svar 
KS/2023:635 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
 
Ärendet 
KPMG har på uppdrag av kommunens revisorer genomfört en översiktlig granskning av 
delårsrapporten per 2023-08-31. 
 
Revisionen lämnar ett antal rekommendationer till kommunstyrelsen. Rekommendation att vidta 
åtgärder för att klara budgeten riktar sig även till socialnämnden.  
 
Revisionen önskar att kommunstyrelsen och socialnämnden svarar på rekommendationerna och lämnar 
synpunkter på de slutsatser som finns redovisade i rapporten senast den 15 januari 2024. Av svaret bör 
det framgå vilka eventuella åtgärder som ska vidtas och när de beräknas vara genomförda.  
 
Socialnämnden har godkänt förvaltningens svar till revisionsrapporten för överlämning till revisionen. 
 
Beslutsunderlag 
SN/2023-12-19 § 180 
Svar på Revisionsrapport Översiktlig granskning av delårsrapport Timrå -Socialnämnden 
Bedömning-delårsrapport-2023-08-31 
Yttrande enligt ISRE 
Revisionsrapport Översiktlig granskning av delårsrapport Timrå 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 41 
Medborgarförslag - Cykelbana mellan Timrå och Birsta 
KS/2023:260 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
 
Ärendet 
Ett medborgarförslag inkom i juni 2023, kommunfullmäktiges presidium skickade till kommunstyrelsen 
för besvarande. Medborgarförslaget lämnar förslag på bättre pendlingsmöjligheter för cyklister och 
fotgängare längs med Norra vägen längs sträckan. 
 
Trafikverket har idag väghållarskapet för Norra vägen på Timrå kommuns sida. Resterande väg ligger 
inom Sundsvalls kommun och där de har väghållarskapet.  
 
Timrå kommuns Översiktsplan har en viljeinriktning om att utveckla ett sammanhängande och 
attraktivt gång- och cykelvägnät som möjliggör trafiksäkra, klimatsmarta och hälsosamma resor för 
kommunens befolkning till och från viktiga målpunkter. En punkt i Översiktsplanens riktlinjer och 
planeringsmål för utveckling av näringslivsområden handlar om behovet av gång- och cykelvägar. I 
denna mening är Birsta handelsområde en viktig nod och en attraktiv mötespunkt för det hållbara 
resandet till och från Timrå kommun. Timrå kommun vill även att det statliga vägnätet ska bygga ut 
cykelvägar för att binda samman kommunens tätorter. 
 
Med anledning av medborgarförslaget har Timrå kommun initierat dialog med Sundsvalls kommun, 
Region Västernorrland och Trafikverket gällande en potentiell gång- och cykelväg (GC) på Norra 
vägen. Alla parter anser att en sådan åtgärd är lämplig men att det i nuläget inte finns något beslut om 
finansiering från berörda parter. Sträckan är idag utpekad i tre strategiska dokument för en potentiell 
utbyggnad av GC-väg. Dessa dokument finns i Sundsvalls kommuns trafikstrategi, Timrå kommuns 
Översiktsplan och Region Västernorrlands infrastrukturplan. Det innebär att vägen idag har en 
potential att i framtiden bli utbyggd. 
 
Timrå kommun kommer att fortsätta verka för beslut om finansiering av åtgärden från berörda parter 
men eftersom det inte är Timrå kommun som är väghållare bör medborgarförslaget avslås.   
 
Kommunstyrelsen har, den 9 januari 2024, avslagit medborgarförslaget. 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 42 
Medborgarförslag - Skogsvård - Kultur- och tekniknämndens beslut 
KS/2023:275 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
____ 
 
Ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit om skogsvård i Sörberge. 
 
Kultur- och tekniknämnden beslutade 2023-12-13 bifalla medborgarförslaget. 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 
Protokollsutdrag KTN 231213 §162 
Tjänsteskrivelse 
 
 
Protokollsutdrag till 
Kommunfullmäktige  
 
Exp     /     2024 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 43 
Medborgarförslag - Övergångsställe Terminalvägen - Kultur- och 
tekniknämndens beslut 
KS/2023:220 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
____ 
 
Ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit om övergångsställe på Terminalvägen vid Värdshuset. 
 
Kultur- och tekniknämnden beslutade 2023-12-13 avslå medborgarförslaget. 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 
Protokollsutdrag KTN 231213 §160 
Tjänsteskrivelse 
 
 
Protokollsutdrag till 
Kommunfullmäktige  
 
Exp     /     2024 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 44 
Medborgarförslag - Ändring av ålder för årskort simhallen - Kultur- och 
tekniknämndens beslut 
KS/2023:376 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
____ 
 
Ärendet 
Ett medborgarförslag om ändring av ålder för årskort på simhallen har inkommit. 
 
Kultur- och tekniknämnden beslutade 2023-12-13 avslå medborgarförslaget. 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 
Protokollsutdrag KTN 231213 §161 
Tjänsteskrivelse 
 
 
Protokollsutdrag till 
Kommunfullmäktige  
 
Exp     /     2024 
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Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2024-01-29 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 45 
Avsägelse av uppdrag i Barn- och utbildningsnämnden Peter Lihnell (S) 
KS/2024:39 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Uppdra till socialdemokraterna att nominera ny ersättare i barn- och utbildningsnämnden. 
____ 
 
Ärendet 
Peter Lihnell (S) har i skrivelse, den 24 januari 2024, avsagt sig uppdrag som ersättare i barn- och 
utbildningsnämnden. 
 
Beslutsunderlag 
Avsägelse  
 
 
Protokollsutdrag till 
Socialdemokraterna  
 
Exp     /     2024 
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TIMRÅ KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
NÄRVARO- OCH VOTERINGSLISTA MANDATPERIODEN 2023-2026 
 
DATUM:  2024-01-29                     KL: 13.00-14.30   
   Ärende § 7 Ärende nr: 
 LEDAMOT Närv. Ja Nej Avst Ja Nej Avst 
1. Lisbeth Eklund (S) 

Ers: 
1 1      

2. Tony Andersson (M) 
Ers:Krister Jonsson (M) 

1 1      

3. Ulf Lindholm (SD) 
Ers: 

1 1      

4. Maritza Villanueva  
Contreras (V) 
Ers: 

1  1     

5. David Forslund (T) 
Ers: 

1  1     

6. Niklas Edén (C) 
Ers: 

1  1     

7.                              (KD) 
Ers: 

-       

8. Mari Eliasson (S) 
Ers:  

1 1      

9. Björn Könberg (S) 
Ers: 

1 1      

10. Lilian Lagergren Johansson (C) 
Ers: Anita Hellstrand (C) 

1  1     

11. Johanna Bergsten (S) 
Ers: 

1 1      

12. Erik Andersson (S) 
Ers: Jenny Svedlund (S) 

1 1      

13. Stefan Dalin (S) 
Ers: 

1 1      

14. Roger Öberg (S) 
Ers:  

1 1      

15. Håkan Svensson (M) 
Ers: 

1 1      

16. Gunnar Grönberg (S) 
Ers: 

1 1      

17. Patrik Eriksson (T) 
Ers: Björn Hellquist (T) 

1  1     

18. Svante Sörmark (V) 
Ers:  

-       

19. Lars Kempe (S) 
Ers: 

1 1      

20. Zofia Henriksson (M) 
Ers: 

1 1      
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TIMRÅ KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
NÄRVARO- OCH VOTERINGSLISTA MANDATPERIODEN 2023-2026 
 
 
DATUM:  2024-01-29                          KL: 13.00-14.30 
   Ärende § 7  Ärende nr: 
 LEDAMOT   Närv. Ja Nej Avst Ja Nej Avst 
21. Tony Hedberg (SD) 

Ers: Glenn Sjöström (SD) 
1 1      

22. Robert Thunfors (T) 
Ers: 

1  1     

23. Sanna Wallin (S) 
Ers: Jim Karlsson  

1 1      

24. Mats Wallin (SD) 
Ers: 

1 1      

25. Karina Nordgren (S) 
Ers:  

1 1      

26. Martin Andersson (SD) 
Ers:  

-       

27. Lotta Borg (T) 
Ers: 

1  1     

28. Pirjo Jonsson (S) 
Ers: Haidie Andersson (S) 

1 1      

29. Ove Andersson (SD) 
Ers: 

1 1      

30. Angela Bodin (T) 
Ers: Monica Åberg (T) 

1  1     

31. Ann-Margret Bäckström (S) 
Ers: Per-Arne Olsson 

1 1      

32. Marianne Larsson (SD) 
Ers: 

1 1      

33. Johan Engström Lockner (S) 
Ers:  

1 1      

34. Oskar Anderson (M) 
Ers:  

1 1      

35. Markus Sjöström (M) 
Ers: 

1 1      

36. Lars-Erik Byström (S) 
Ers: 

1 1      

37. Jotiar Lennartsson (KD) 
Ers: 

1  1     

38. Håkan Sjöström (SD) 
Ers:  

1 1      

39. Annika Söderberg (S) 
Ers: 

1 1      

40. Jeanette Nordin (S) 
Ers:  

1 1      

41. Jan-Christer Jonsson (S) 
Ers: Marie Lodin (S) 

1 1      
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TIMRÅ KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
NÄRVARO- OCH VOTERINGSLISTA MANDATPERIODEN 2023-2026 
 
DATUM: 2024-01-29                               KL: 13.00-14.30 
   Ärende nr: Ärende nr: 
 ERSÄTTARE Närv. Ja Nej Avst Ja Nej Avst 
1. Björn Hellquist (T) 

 
Tjg       

2. Jenny Svedlund (S) 
 

Tjg       

3. Anna Eriksson (V) 
 

       

4. Jim Karlsson (S) 
 

Tjg       

5. Joakim Bymark (T) 
 

Tjg       

6. Björn Andersson (C) 
 

       

7. Markus Kullin (M) 
 

Tjg        

8. Glenn Westling (SD) 
 

       

9.  Monica Åberg (T) 
 

Tjg       

10. 
 

        

11. Haidie Andersson (S) 
 

Tjg        

12. Göran Ljungblom (S) 
 

Tjg       

13. Anita Hellstrand (C) 
 

Tjg       

14 Sebastian Norlander (S) 
 

       

15. Krister Jonsson (M) 
 

Tjg       

16. Marie Lodin (S) 
 

Tjg       

17. Krister Jönsson (KD) 
 

       

18. Anders Fagerblom (V) 
 

       

19. Anastasie Mukabera (KD) 
 

       

20. Anna-Lena Fjellström (S) 
 

Tjg       

21. Per-Arne Olsson (S) 
 

Tjg       

22. Christer Andersson (S) 
 

       

23. Anna Svensson (M) 
 

       

24. Glenn Sjöström (SD) 
 

Tjg        
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NAMN: LOTTA BORG
TID: 2024-01-31 14:09:58 +01:00
IDENTIFIKATIONSTYP: Svensk e-legitimation
IDENTIFIKATIONS-ID: _05b83947e9e84f679ad742ddde116253fb

Certifierad av Comfact Signature
Accepterad av alla undertecknare
2024-01-31 14:10:03 +01:00
Ref: 112024SE
www.comfact.se

Validera dokumentet | Användarvillkor
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